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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU SU OPF 

 

Poř. číslo zápisu:  4 

Datum zasedání:  31. 3. 2021 

Přítomni:  Adámek, Cieluch, Foltisová, Klepek, Pražák, Růčková, Šimáková, 

Švarc, Tvrdoň 

Omluveni:  Bauerová, Vavrušková 

Hosté:  Gongol, Koštuříková, Lebiedzik, Stavárek, Suchánek, Šperka 

Program:  

1. Úvod, schválení programu 

2. Návrh žádosti o akreditaci studijního programu Ekonomika a management 

pro bakalářské a navazující magisterské studium v prezenční a kombinované 

formě 

3. Návrh žádosti o akreditaci studijního programu Economics and management 

pro bakalářské a navazující magisterské studium v prezenční formě 

4. Návrh žádosti o akreditaci studijního programu Manažerská informatika pro 

bakalářské studium v prezenční a kombinované formě 

5. Návrh žádosti o akreditaci studijního programu Inovativní podnikání pro 

bakalářské studium v prezenční formě 

6. Podmínky přijímacího řízení do bakalářských studijních programů Digitální 

business a Bankovnictví, peněžnictví, pojišťovnictví SU OPF pro akademický 

rok 2021/2022 

7. Podmínky přijímacího řízení do navazujícího magisterského studijního 

programu Bankovnictví, peněžnictví, pojišťovnictví v kombinované formě 

studia SU OPF pro akademický rok 2021/2022 

8. Různé 

 

1. Úvod, schválení programu 

 

Na úvod předsedkyně senátu přivítala přítomné senátory, pana děkana SU OPF i další hosty, 

vyjmenovala jednotlivé body programu a konstatovala, že Akademický senát je 

usnášeníschopný. Přítomní členové senátu s navrženým programem vyslovili souhlas. Žádný 

další bod programu nebyl navržen.  

 

 

Hlasování o programu:   

Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

2. Návrh žádosti o akreditaci studijního programu Ekonomika a management pro 

bakalářské a navazující magisterské studium v prezenční a kombinované formě  
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3. Návrh žádosti o akreditaci studijního programu Economics and management pro 

bakalářské a navazující magisterské studium v prezenční formě  

 

Předsedkyně senátu na úvod připomněla, že návrhy žádostí o akreditace senát neschvaluje. 

Akademický senát se k těmto materiálům vyjadřuje a bere je na vědomí. Následně předala slovo 

děkanovi.   

 

Prof. Stavárek představil souhrnně všechny žádosti o akreditaci. Uvedl, že se jedná o poslední 

skupinu žádostí o akreditaci, které jsou v souladu s koncepcí předloženou před 3 roky. 

Stěžejním programem zůstává současná Ekonomika a management. Velký důraz je kladen i na 

nové profesní studijní programy, tím je studijní program Inovativní podnikání. Další předložený 

studijní program je Manažerská informatika, která je pokračováním současné Manažerské 

informatiky, přičemž je u ní zvýšen důraz na profesní orientaci. Poté vyzval proděkana doc. 

Šperku, garanta studijních programů Ekonomika a management a Economics and management, 

k poskytnutí bližších informací.  

 

Doc. Šperka uvedl, že naší ambicí je posunout kvalitu nejoblíbenějšího studijního programu 

Ekonomika a management na vyšší úroveň a zabezpečit ucelený sled studijních programů 

v češtině a angličtině. Tvorba anglického Economics and management byla podpořena řešením 

IP projektů. Anglický studijní program bude realizován pouze v prezenční formě, český studijní 

program bude realizován v prezenční i kombinované formě. Na tvorbě akreditačních materiálů 

se pracovalo od roku 2018. Doc. Šperka zmínil neustále se zvyšující se nároky na studijní 

programy. Předložené návrhy žádostí o akreditaci reagují na rychlý vývoj v oblasti 

podnikatelské činnosti, trendů v oblasti obchodu, podnikání, digitalizace, financí aj. 

V studijním programu Ekonomika a management v bakalářském studiu jsou 2 specializace: 

Obchod a marketing; Podnikání, v navazujícím studiu jsou 3 specializace: Obchod a marketing; 

Podnikání; Finance, účetnictví a daně. Předpokladem je 500 (CZ)/50 (EN) přijatých uchazečů 

do bakalářského studia, 320 (CZ)/30 (EN) přijatých uchazečů do navazujícího studia.  Za velmi 

důležitý marketingový aspekt považujeme zabudování značky (názvu školy) do specializací 

studijních programů.  

 

Předsedkyně poděkovala za představení záměrů akreditací a následně vyzvala ke slovu dr. 

Adámka, jako předsedu Komise pro studijní a sociální záležitosti.  

 

Dr. Adámek informoval, že komise zasedala 29. 3. 2021 a projednala všechny předložené 

žádosti o akreditaci. Podněty týkající se každého studijního programu byly zaslány předsedkyni 

senátu, budou zaslány garantům projednávaných studijních programů a budou také zveřejněny 

v zápisu ze zasedání komise. Shrnul, že komise nemá zásadní připomínky k žádnému 

studijnímu programu. Nejvíce dotazů vzešlo u studijního programu Inovativní podnikání, který 

je koncepčně odlišný od standardních programů. U ostatních studijních programů se jedná spíše 

o připomínky formálního charakteru, viz zápis ze zasedání komise 

(https://www.slu.cz/opf/cz/zapissenatkomise - zápis Číslo 3 ze dne 29.3.2021).  

 

Poté vyzvala předsedkyně senátu k hlasování (dr. Adámek odpojen – technické problémy). 

 

 

 

 

https://www.slu.cz/opf/cz/zapissenatkomise
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Hlasování o návrhu žádosti o akreditaci studijního programu Ekonomika a management: 

Pro: 8 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné bere 

na vědomí Návrh žádosti o akreditaci studijního programu Ekonomika a management pro 

bakalářské a navazující magisterské studium v prezenční a kombinované formě. 

 

 

Hlasování o návrhu žádosti o akreditaci studijního programu Economics and management: 

Pro: 8 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné bere 

na vědomí Návrh žádosti o akreditaci studijního programu Economics and management pro 

bakalářské a navazující magisterské studium v prezenční formě. 

vrh žádost2. Návrh žádosti o akreditaci studijního programu Ekonomika a  

4. Návrh žádosti o akreditaci studijního programu Manažerská informatika pro 

bakalářské studium v prezenční a kombinované formě  

 

Tento bod jednání představil proděkan doc. Suchánek, garant studijního programu Manažerská 

informatika. Jde o profesně zaměřený bakalářský studijní program v prezenční i kombinované 

formě studia. Navazuje na současný studijní obor Manažerská informatika, ale jsou zde 

vytvořeny i nové předměty. Do výuky budou zapojeni odborníci z praxe. Při tvorbě 

akreditačních materiálů se vycházelo ze standardních postupů. Celý program je postaven tak, 

aby se absolventi byli schopni uplatnit v podnikové sféře, v údržbě a implementaci 

informačních technologií v podnicích. Během posledních pěti let došlo ke zdvojnásobení počtu 

přijímaných studentů, potenciál zájmu o studium v této oblasti je značný.  

 

Dr. Šimáková poděkovala za představení studijního programu a dotázala se doc. Suchánka, 

jestli bylo zjištěno stanovisko ke kombinaci profesně zaměřeného studijního programu 

v bakalářské formě studia a akademicky zaměřeného studijního programu v navazující 

magisterské formě studia.  

 

Doc. Suchánek informoval, že diskuze k této problematice proběhla i na Radě garantů. 

Stanovisko je takové, že je to v pořádku. Akreditační úřad nezakazuje, aby bakalářský studijní 

program byl profesně zaměřený a navazující studijní program byl akademicky zaměřený. 

V předložené žádosti o akreditaci je uvedeno, že je předpoklad, že uchazeči mohou postoupit 

do akademicky zaměřeného navazujícího studijního programu.  

 

Za Radu garantů ještě doplnil informace proděkan doc. Lebiedzik, který hovořil s tajemníkem 

NAÚ p. Smrčkou. Představa NAÚ je taková, že ve většině studijních programů by to mělo být 

tak, aby bakalářský stupeň byl zaměřen prakticky (profesní studijní programy) a navazující 

stupeň akademicky (vnímány jako nástavba).   
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Jelikož se nikdo další nepřihlásil o slovo, vyzvala předsedkyně senátu k hlasování.  

 

 

Hlasování o návrhu žádosti o akreditaci studijního programu Manažerská informatika: 

Pro: 8 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné bere 

na vědomí Návrh žádosti o akreditaci studijního programu Manažerská informatika pro 

bakalářské studium v prezenční a kombinované formě. 

 

5. Návrh žádosti o akreditaci studijního programu Inovativní podnikání pro 

bakalářské studium v prezenční formě  

 

Informace k tomuto bodu jednání podal prorektor doc. Gongol, jako garant studijního programu 

Inovativní podnikání. Uvedl, že jde o novou koncepci vzdělávacího modelu. Inspirace pro 

tvorbu vychází z finského modelu Team Academy® i z aktivit spojených s Business Gate. Je 

to evoluční krok od Business Gate Academy až na úroveň studijního programu. V Česku se již 

tento typ studijního programu podařilo akreditovat na ČZU v Praze, se kterou při tvorbě 

studijního programu také spolupracujeme. Studijní program je profesně orientovaný. Studenti 

zde získají praktické dovednosti podpořené nezbytnými teoretickými znalostmi. S ohledem na 

nový koncepční model, jsou některé teoretické předměty po dohodě s jejich garanty, oproti 

standardním programům, převedeny až do druhého ročníku. V prvním ročníku budou studenti 

přeorientovávání na nový vzdělávací koncept. Jedná se zejména o sebeřízené vzdělávání, 

konkrétní podnikatelskou činnost a týmovou spolupráci. Studenti budou evaluováváni za jejich 

dovednosti. Studijní program má podporu ze strany kraje a města, což je stvrzeno i v 

doporučujících dopisech primátora Karviné a hejtmana Moravskoslezského kraje.  

 

Dr. Adámek se opět připojil k jednání.  

 

Dr. Pražák uvedl, že oba profesní studijní programy se mu líbí. Fakulta reaguje na aktuální 

potřeby a dál se posouvá. Inovativní podnikání je značně inovativní program. SU OPF bude 

díky tomuto programu opravdu podnikatelskou fakultou. Nebudeme jenom připravovat 

studenty na podnikání, ale studenti už přímo podnikat budou. Za toto vedení pochválil a 

poděkoval i z pozice vedoucího Institutu interdisciplinárního výzkumu.  

 

Po diskuzi vyzvala předsedkyně senátu k hlasování.  

 

Hlasování o návrhu žádosti o akreditaci studijního programu Inovativní podnikání: 

Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné bere 

na vědomí Návrh žádosti o akreditaci studijního programu Inovativní podnikání pro bakalářské 

studium v prezenční formě. 

 P 

ro  
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6. Podmínky přijímacího řízení do bakalářských studijních programů Digitální 

business a Bankovnictví, peněžnictví, pojišťovnictví SU OPF pro akademický rok 

2021/2022  

 

7. Podmínky přijímacího řízení do navazujícího magisterského studijního programu 

Bankovnictví, peněžnictví, pojišťovnictví v kombinované formě studia SU OPF pro 

akademický rok 2021/2022 

 

Předsedkyně poprosila pana děkana o představení dalších dvou dokumentů týkajících se 

podmínek přijímacího řízení. Prof. Stavárek uvedl, že se jedná o logický krok po nově 

získaných akreditacích od NAÚ – nový studijní program Digitální business a studijní program 

Bankovnictví, peněžnictví, pojišťovnictví nově pro kombinovanou formu studia. Dále 

informoval, že v procesu akreditace je i studijní program Mezinárodní obchod, u kterého jsou 

na NAÚ nashromážděny všechny potřebné materiály, nyní čekáme na projednání radou NAÚ. 

Až bude proces ukončen, bude požádáno o dodatečné schválení podmínek přijímacího řízení i 

pro tento program.  

 

V rámci diskuze se nikdo nepřihlásil o slovo, proto vyzvala předsedkyně senátu k hlasování.  

 

 

Hlasování o podmínkách přijímacího řízení do bakalářských studijních programů: 

Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Podmínky přijímacího řízení do bakalářských studijních programů Digitální business 

a Bankovnictví, peněžnictví, pojišťovnictví Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské 

fakulty v Karviné pro akademický rok 2021/2022. 

 

 

Hlasování o podmínkách přijímacího řízení do navazujícího magisterského studijního 

programu: 

Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Podmínky přijímacího řízení do navazujícího magisterského studijního programu 

Bankovnictví, peněžnictví, pojišťovnictví v kombinované formě studia Slezské univerzity v 

Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné pro akademický rok 2021/2022. 

 

8. Různé 

 

Volba oponenta závěrečné kvalifikační práce: 

Dr. Klepek informoval, že na katedře podnikové ekonomiky a managementu se ve velké míře 

studenti obracejí na interní zaměstnance s žádostmi o oponentské posudky. Dříve to nebylo 

zvykem, jelikož studenti by si měli primárně hledat externí oponenty. Až pokud si nejsou 
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schopni najít oponenta, tak jim ho může katedra přiřadit z interních řad. Z praktické zkušenosti 

je evidentní, že většinou student externí oponenty vůbec neosloví.  

 

Prof. Stavárek potvrdil slova dr. Klepka a uvedl, že tento problém byl projednán i na poradě 

vedení. Interní oponent je poslední řešení, no studenti často volí snazší cestu. Doplnil, že 

v některých případech je ale obtížné shánět oponenta z praxe, a proto by se vyvaroval tomu, 

aby oponent musel být vždy externí. Tato záležitost byla debatována i s proděkankou doc. 

Palečkovou, která vede diplomový seminář. Studenti jsou zde upozorňováni, že interní oponent 

je až krajní možnost.  

 

Státní závěrečné zkoušky v I. termínu: 

Bc. Cieluch připomněl, že státní závěrečné zkoušky v I. termínu se blíží. Nyní jsme v situaci, 

kdy se neví, co bude za týden, za měsíc. Dotázal se, jestli se již připravuje možné řešení, jak 

budou státní závěrečné zkoušky vypadat.  

 

Prof. Stavárek odpověděl, že v loňském roce byla situace podobná, tudíž s tím máme 

zkušenosti. Nejpravděpodobnější bude varianta, že komise bude v plném počtu přítomna ve 

státnicových místnostech a přítomen bude pouze jeden student. Studenti budou skládat zkoušky 

v určitých intervalech – bude určená přesná hodina. Studentům bude hned sdělen výsledek 

státní závěrečné zkoušky. Tato varianta zamezí shlukování studentů. Pokud bude počet osob 

v místnosti výrazněji omezen, pak bychom fungovali v hybridní podobě. V místnosti by byl 

student spolu se zapisovatelem nebo předsedou, ostatní členové komise by byli připojeni online. 

Pokud bude situace dobrá, pak se vrátíme ke standardnímu režimu.  

 

Dále se Bc. Cieluch zeptal na testování studentů, zaměstnanců a zda přijdou slovenští studenti 

o termín v případě zavření slovenských hranic. Prof. Stavárek uvedl, že dodržujeme všechna 

platná opatření. Zaměstnanci procházejí pravidelným antigenním testováním. Když nebudou 

moci slovenští studenti přicestovat, což je velice nepravděpodobná varianta, je pro ně SU OPF 

schopna připravit speciální termín.  

 

Rozpočet na rok 2021: 

Prof. Stavárek přítomné informoval, že kvestorka SU rozeslala první návrh rozpisu finančních 

prostředků na součásti univerzity. Jelikož SU jako celek dostala meziročně více peněz i po 

uplatnění penále za vyšší než povolený pokles průměrného KEN, penále a jeho rozdělení mezi 

součásti se v navrhovaném rozpisu neřeší. Dle navrhovaného rozpisu by měla mít SU OPF o 

cca 2,5 mil. Kč víc oproti roku 2020. Důvodem růstu příspěvku ve výkonové části jsou zejména 

mezinárodní studentské mobility a graduation rate (uplatnitelnost absolventů).  

 

 

Příští zasedání: 

Příští zasedání AS SU OPF se uskuteční dne 28. 4. 2021 od 13:00. O formě jednání bude 

rozhodnuto podle aktuální situace. Forma bude upřesněna v pozvánce. 

 

Za správnost:  

Ing. Jana Šimáková, Ph.D.  

 

Zapsala:  

Ing. Lucie Bínová  
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USNESENÍ ZE ZASEDÁNÍ AS SU OPF ZE DNE 31. 3. 2021 

 
1. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné bere na vědomí Návrh žádosti o akreditaci studijního programu Ekonomika a 

management pro bakalářské a navazující magisterské studium v prezenční a 

kombinované formě. 

2. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné bere na vědomí Návrh žádosti o akreditaci studijního programu Economics and 

management pro bakalářské a navazující magisterské studium v prezenční formě. 

3. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné bere na vědomí Návrh žádosti o akreditaci studijního programu Manažerská 

informatika pro bakalářské studium v prezenční a kombinované formě. 

4. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné bere na vědomí Návrh žádosti o akreditaci studijního programu Inovativní 

podnikání pro bakalářské studium v prezenční formě. 

5. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné schvaluje Podmínky přijímacího řízení do bakalářských studijních programů 

Digitální business a Bankovnictví, peněžnictví, pojišťovnictví Slezské univerzity v 

Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné pro akademický rok 2021/2022. 

6. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné schvaluje Podmínky přijímacího řízení do navazujícího magisterského 

studijního programu Bankovnictví, peněžnictví, pojišťovnictví v kombinované formě 

studia Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné pro 

akademický rok 2021/2022. 

 

 
Ing. Jana Šimáková, Ph.D.  

předsedkyně AS SU OPF 

 


